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Historical and Homogenized pressure data for Canada

Update to December 2014
Background

A database of high quality, homogenized and long-term station and sea level pressure data has been specifically designed for climate change analyses over Canada. The data consist of homogenized hourly and monthly mean station and sea level pressures for 626 stations across the country. Series start from 1953 or later and all the stations have at least 10 years of continuous observations. The original data includes hourly station pressure and sea level pressure extracted from the National Climate Data Archive of Environment Canada.
The combination of a physically based model with a statistical test (Wan et al. 2007, Alexandersson 1986) are very powerful in detecting both random and systematic errors in pressure data and provides physically based, more accurate estimates of the adjustment or correction needed. All of the adjustments or corrections are applied to hourly data. Monthly and seasonal means are derived from hourly data. Serious systematic errors (non-climatic steps) have been found mostly in the station pressure data caused by the use of non-updated station elevation values in the reduction of barometer readings to station pressure values (e.g., the 50-ft rule), or station relocation (station elevation change), or by mistakes made in the archive data ingestion or data recording/digitization process (Wan et al. 2007). Whenever possible, available metadata was used to find the main causes of the identified systematic errors from statistical tests.
For more information, please contact ec.dccah-ahccd.ec@canada.ca .  
Naming convention and file format for monthly homogenized station and sea level pressures
Filenames are msp9999999.txt and mslp9999999.txt for monthly mean station and sea level pressures respectively and 9999999 represents the 7-digits station identification number. 
Within each file, the first line outlines the station characteristics (climate identification number, name, province, element, unit, last update). The second line identifies the content of each column (Year, Jan. to Dec., Annual means (Jan. to Dec.), seasonal means:  Winter (DJF), Spring (MAM), Summer (JJA), and Autumn (SON)). Each pressure value is followed by its respective flags. The record format is: i4,a1,17(f7.1,a1,a1,a1). The data are in a comma-delimited format, which can easily be retrieved by packages such as Excel. Missing values are identified as "-9999.9". The data flags are as follows: "M" indicates a missing value, and "a" a value that has been adjusted due to homogeneity assessment.  The absence of a flag indicates an original, unaltered value.
Données de pression historiques et homogénéisées pour le Canada

Mise à jour jusqu’en décembre 2014

Contexte

Une base de données de données de haute qualité, homogénéisée et à long terme sur la pression des stations et des pressions au niveau de la mer a été spécialement conçue pour les analyses des changements climatiques au Canada. Les données consistent en des pressions de station moyenne et mensuelles homogénéisées et mensuelles pour 626 stations à travers le pays. Les séries de données sont à partir de 1953 ou plus tard et toutes les stations ont au moins 10 ans d’observations. Les données originales comprennent la pression horaire des stations et la pression du niveau de la mer qui sont extraites des Archives nationales des données climatiques d’Environnement Canada.

La combinaison d’un modèle à base physique avec un test statistique (Wan et al. 2007, Alexandersson 1986) a été utilisé pour détecter les erreurs aléatoires et systématiques dans les données de pression et fournit des estimations physiques et plus précises de l’ajustement ou de la correction nécessaires. Tous les ajustements ou corrections sont appliqués aux données horaires. Les moyens mensuels et saisonniers sont dérivés de données horaires. De graves erreurs systématiques (étapes non climatiques) ont été constatées principalement dans les données sur la pression de la station causées par l’utilisation de valeurs d’élévation de la station non mises à jour dans la réduction des lectures de baromètres aux valeurs de pression des stations (p. ex., la règle des 50 pieds) ou la relocalisation des stations (changement d’altitude de la station), ou par des erreurs commises dans le processus d’ingestion des données d’archives ou d’enregistrement/numérisation des données (Wan et al., 2007). Dans la mesure du possible, les métadonnées disponibles ont été utilisées pour trouver les principales causes des erreurs systématiques identifiées des tests statistiques.

Pour de plus amples renseignements, veuillez contacter ec.dccah-ahccd.ec@canada.ca . 

Convention d'appellation et format de fichier 

Les noms de fichiers sont msp9999999.txt et mslp9999999.txt pour les pressions mensuelles moyennes de station (station pressure) et de niveau de la mer (sea level pressure) respectivement et 999999 représente le numéro d’identification de la station à 7 chiffres. 

Dans chaque fichier, la première ligne décrit les caractéristiques de la station (numéro d’identification climatique, nom, province, élément, unité, dernière mise à jour). La deuxième ligne détermine le contenu de chaque colonne (année, mois de janvier à décembre, total annuel, de l'hiver, du printemps, de l'été, et de l'automne). Chaque valeur est suivie par un indicateur. Le format d'enregistrement est : i4,1x,17(f8.1,1x,a1,1x). Les données sont présentées sous forme de valeurs séparées par des virgules, un format qui peut facilement être lu par des progiciels comme Excel. Les valeurs manquantes sont représentées par « -9999.9 » avec l'indicateur « M »; « a » représente une donnée ajustée. L'absence d'indicateur indique qu'il s'agit de la valeur originale non modifiée.
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